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Nr.: 2024 06                   en datum ontvangst: 11 maart 2024 
 

Keuze: 
 
Aan het dagelijks bestuur van Waterschap Vechtstromen 
 
 

Onderwerp: Waterinnovatieprijs – briljantje 
 

 
Ondergetekende stelt het dagelijks bestuur  van Waterschap Vechtstromen de volgende vragen: 
 

1. klopt het dat de door ambtelijk Vechtstromen ontwikkelde app al in gebruik is? Zoja, welke 
voorbeelden zijn er te geven van vervuilingen die sneller zijn opgespoord, of, zonder deze app 
niet zouden zijn opgespoord? 

2. Hoe verhouden de ontwikkelkosten en de kostenreductie van deze app zich tot elkaar? 
3. Leidt deze app tot een verdere spin-off door het ontwikkelen van vergelijkbare apps of 

anderszins kennisvermeerdering? En wordt daar intern voldoende ruimte voor geboden? 

4. Is het de bedoeling dat op den duur stakeholders ook data via deze app kunnen gaan 
aanleveren? En kan er op deze manier ook kennisuitwisseling plaats gaan vinden tussen 
gebruikers? 

5. Is het de bedoeling dat deze app ook door andere waterschappen (of andere overheden, ook 
over de grens) gebruikt gaat worden? 

 
Toelichting:  
Bij het waterinnovatiefestival is Vechtstromen een “briljantje” toegekend voor een zelf ontwikkelde app 
om vervuiling bij de bron aan te pakken. Een knappe prestatie die wat de VVD betreft meer aandacht 
hoort te krijgen. 

 

Ik wens graag schriftelijk antwoord  

 

Naam indiener: Jan Veerenhuis 
 
 

BEANTWOORDING 
 
Aan: de heer J.J. Veerenhuis  
Cc: algemeen bestuur waterschap Vechtstromen 

 
Van: dagelijks bestuur waterschap Vechtstromen (portefeuillehouder Ellen Hemmers , ambtelijk contact 
via bestuursondersteuning@vechtstromen.nl 

 
Datum: 18-03-2024 

 
Betreft: beantwoording schriftelijke vraag AB (ex art 40 RvO) 
 
 

Onderwerp: Waterinnovatieprijs – briljantje 



 

Vraag 1 
Klopt het dat de door ambtelijk Vechtstromen ontwikkelde app al in gebruik is? Zoja, welke voorbeelden 
zijn er te geven van vervuilingen die sneller zijn opgespoord, of, zonder deze app niet zouden zijn 
opgespoord? 
 
Antwoord 
Er is binnen het project Gevelcontroles geen aparte app ontwikkeld. In het project is verschillende data 
aan elkaar gekoppeld met als doel lozingsbronnen in beeld te brengen die het waterschap nu nog niet in 
beeld heeft. Gedeeltelijk gaat het hierbij om externe data waarvoor wij tijdelijk de bevoegdheid hebben 
gekregen deze data te mogen gebruiken. De gecombineerde data is gevisualiseerd in een kaartlaag in de 
app die de toezichthouders in hun reguliere werk gebruiken. 
 
Het project heeft zich tot nu toe beperkt tot het in beeld brengen van de waterrelevante bedrijven. 
Hieruit zijn honderd bedrijven overgebleven die worden toegevoegd aan de reguliere controleplanning. 
Dit zijn bedrijven waar een relevante hoeveelheid water wordt geloosd (op oppervlaktewater of via het 
riool op één van onze zuiveringen). Een aantal van deze bedrijven loost zeer zorgwekkende stoffen 
zonder dat zij een vergunning hadden. Ook zijn er bedrijven in beeld gekomen die niet voldoende 
zuiveringsheffing betaalden. 
 

Vraag 2 
Hoe verhouden de ontwikkelkosten en de kostenreductie van deze app zich tot elkaar? 
 
Antwoord 
Zoals hierboven aangegeven is gebruik gemaakt van software die al binnen het waterschap in gebruik 
was. De kosten in dit project bestaan primair uit inzet van uren van de betrokken medewerkers. 
Kostenreductie is moeilijk uit te rekenen waar het gaat om verbetering van waterkwaliteit en is ook niet 
het primaire doel van het project. Het slimmer gebruik maken van data die voorhanden is, draagt bij 
aan het uitvoeren van onze wettelijke taak.  
 

Vraag 3 
Leidt deze app tot een verdere spin-off door het ontwikkelen van vergelijkbare apps of anderszins 
kennisvermeerdering? En wordt daar intern voldoende ruimte voor geboden? 
 
Antwoord 
Ja zeker. Dit project heeft aangetoond dat wanneer verschillende voorhanden data met elkaar wordt 
gecombineerd, dit kan bijdragen aan het effectiever en completer vervullen van onze wettelijke taak. 
Hierin is samenwerking met c.q. medewerking van andere partijen essentieel.  
 
Ten aanzien van kennisvermeerdering wordt de aanpak en het resultaat van dit project gedeeld met 
verschillende waterschappen.   
 
Meer datagedreven werken heeft zeker toekomst. Dit vraagt een investering in tijd (en mogelijk ook 
middelen) die pas later in de tijd tot resultaat leiden. De benodigde capaciteit hiervoor vrijmaken staat 
op gespannen voet met de reguliere werkzaamheden die vanuit de wettelijke taak moeten worden 
uitgevoerd.  
 

Vraag 4 
Is het de bedoeling dat op den duur stakeholders ook data via deze app kunnen gaan aanleveren? En 
kan er op deze manier ook kennisuitwisseling plaats gaan vinden tussen gebruikers? 
 
Antwoord 
Nee, de software die wordt gebruikt, is alleen voor intern gebruik.  
Ook is de data die wordt gebruikt voor een deel geen openbaar toegankelijke data.  Uitwisseling van 



data met stakeholders is dan ook niet aan de orde. Bij mogelijke nieuwe trajecten moet dan ook altijd 
beoordeeld worden in hoeverre data gedeeld danwel gebruikt mag worden en of hiervoor specifieke 
bevoegdheden verkregen moeten worden. 
 
Het aanleveren van data door stakeholders (bedrijven) verloopt via andere platforms, zoals de e-MJV 
applicatie, het elektronisch milieujaarverslag. Dit is een door de overheid gefaciliteerde omgeving 
waarin bedrijven hun verslaglegging kunnen doen en de toezichthoudende instanties, zoals het 
waterschap, hun beoordeling kunnen doen.  
Vanaf januari 2024 moeten bedrijven in deze applicatie ook rapporteren over ZZS-emissies waarmee 
meer inzicht wordt verkregen in het gebruik en de uitstoot van Zeer Zorgwekkende Stoffen. De 
informatie in deze database is gedeeltelijk openbaar en gedeeltelijk afgeschermd en alleen in te zien 
door het bedrijf zelf alsmede de toezichthoudende instanties.  
 

Vraag 5 
Is het de bedoeling dat deze app ook door andere waterschappen (of andere overheden, ook over de 
grens) gebruikt gaat worden? 
 
Antwoord 
Een bijdrage leveren aan schoon water stopt niet bij de grenzen van ons beheergebied. Om als 
gezamenlijke overheden onze zorg voor de leefomgeving te vervullen, is het essentieel dat we elkaar 
versterken en gebruik maken van elkaars kennis en kunde.  
Vanuit die gedachte wordt de aanpak en het resultaat van dit project gedeeld met overheden die hier 
interesse in hebben. Zo zijn er al diverse online bijeenkomsten georganiseerd met andere 
waterschappen. Andere waterschappen (of overheden) kunnen deze aanpak toepassen.  
 

 


